

Title (en)

Closure member for a launcher tube.

Title (de)

Verschlusslement für ein Abschussrohr.

Title (fr)

Elément d'obturation pour tube de lancement de munition.

Publication

EP 0578522 A1 19940112 (FR)

Application

EP 93401554 A 19930617

Priority

FR 9207905 A 19920626

Abstract (en)

A closure member, intended to be mounted on one end of a storage and launcher tube for a munition in order to protect its inside from external attacks, comprises a cover (5) intended to extend over the entire cross-section of the end of the tube and to be secured in a fluid-tight manner all around the edge of this tube end and to be released at least partially from this end at the time of launching, characterised in that this cover is fixed to the inside of a protective cap (6, 16) made of flexible material comprising a retaining tab (11, 21) fixed externally to the tube close to this end, by means of which the cover is retrieved by the protective cap at the time of launching. <IMAGE>

Abstract (fr)

Un élément d'obturation destiné à être monté sur une extrémité d'un tube de stockage et de lancement d'une munition pour en protéger l'intérieur vis à vis d'agressions externes, comporte un opercule (5) destiné à s'étendre sur toute la section de l'extrémité de tube et à être assujetti de façon étanche tout au long du bord de cette extrémité de tube et à se dégager au moins en partie vis à vis de cette extrémité au moment du lancement, caractérisé en ce que cet opercule est fixé à l'intérieur d'une coiffe protectrice (6, 16) en matériau souple comportant une patte de retenue (11, 21) fixée extérieurement au tube près de cette extrémité, grâce à quoi l'opercule est récupéré au moment du lancement par la coiffe protectrice. <IMAGE>

IPC 1-7

F41F 3/077

IPC 8 full level

F41F 3/077 (2006.01)

CPC (source: EP US)

F41F 3/077 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] GB 2218785 A 19891122 - BRITISH AEROSPACE [GB]
- [A] BE 670538 A 19660216
- [A] DE 2639719 A1 19780309 - DIEHL FA
- [A] DE 809156 C 19510723 - SCHERMULY PISTOL ROCKET APP
- [A] GB 933957 A 19630814 - DUNLOP RUBBER CO
- [A] GB 2074296 A 19811028 - OERLIKON BUEHRLE AG

Cited by

FR2754049A1; US10240896B2; WO2016144423A1

Designated contracting state (EPC)

BE DE ES GB IE IT NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0578522 A1 19940112; EP 0578522 B1 19970903; CA 2098904 A1 19931227; DE 69313542 D1 19971009; DE 69313542 T2 19980115; ES 2106988 T3 19971116; FR 2692973 A1 19931231; FR 2692973 B1 19941014; NO 303411 B1 19980706; NO 932346 D0 19930625; NO 932346 L 19931227; US 5375503 A 19941227

DOCDB simple family (application)

EP 93401554 A 19930617; CA 2098904 A 19930621; DE 69313542 T 19930617; ES 93401554 T 19930617; FR 9207905 A 19920626; NO 932346 A 19930625; US 8275293 A 19930624